

**Ledermøde 04/09/25 19.00 – 21.30**

**Lederteamet hos familiespejd** – Joakim, Ida, Gry, Mette S, (Jacob som support)

**Lederteamet hos mikro** – Sidsel, Birgitte, Marc, Helene, Henriette, Karen, hjælpeleder Kasper Z

**Lederteamet mini** - Mette T, Mirjam, Klaus, Nadia – hjælpeleder Hugo

**Lederteamet junior** - Anne, Martin, Tue, Thomas (Vilma)

**Lederteamet trop** – Sune, Mikkel, Mette S (Mathias) (Kathrine barsel) – vil gerne have en ekstra leder

**Klanen:** Eskil

**Projektteam** - Axel

**Referent:** Sune

**Deltagere:**

**1) Kort lederstatus**

Hvilke planer har du for kommende år, skal vi ændre på hvor lederne er?

**SL, JA:** Martin, Henriette, Sune, Klaus, Malthé (hjælper, så ikke med 4. Abs), Nadia (ja, som udgangspunkt, men kan ikke være med de sidste par dage), Mirjam, Anne, Axel

Axel – Fortsætter som gruppeleder

Anne – Fortsætter som juniorleder

Mirjam – Vil gerne fortsætte som minileder.

Nadia – Fortsætter som minileder i 1,5 år endnu.

Mette T – Fortsætter som kasser og som deltagende leder hos minierne.

Malthé – Skal ikke være leder efter jul.

Klaus – Fortsætter som minileder det næste 1,5 år

Thomas - i tvivl om SL, er i tvivl om han kan være leder om onsdagen.

Martin - er glad for at fortsætte med at være juniorleder

Henriette - vil gerne fortsætte som mikroleder

Sidsel – Holder pause efter sommerferien 2026

Gry - bliver hos familiespejderne.

Sune - bliver som tropsleder

Vi skal se på lederfordelingen efter sommerferien – der kommer lidt rokader og vi kommer til at mangle et par ledere.

**Læring fra lederdøgn – hvordan får vi det med i årshjulet**

1. Leder-buddy-system.
2. Årlig forældre-messe på grupperådsmødet.
3. Patruljesystem i alle grene – tilpasset den enkelte gren.
4. Lederne laver mindst én fed, ægte spejderaktivitet for klanen hvert år.
5. Besøg hos 'den næste gren' > i årshjulet for alle.
6. Gak og løjer: Krea-kasse med teatersminke, udklædning osv.

## 2) Kort evaluering af året

### Lederdøgn

Der var bred enighed om at lederdøgnet var virkeligt godt, og næste gang er den 16. januar.

### Grupperådsmøde – GRM

Anne vil gerne være tovholder for at planlægge messe på grupperådsmødet. Vi ønsker at mødet starter med flaghejsning.

### Arbejdsweekend

Det er vigtigt med tidlig kommunikation ud til forældrene, også ad flere omgange. I år var den arbejdsdag som fungerer godt, samtidig med familiespejdermødet.

Der stilles forslag om at ligge dagen på en lørdag, således at den kunne afsluttes med fællesspisning.

### Inspirations dag

Vi var i år inviteret ud til godthåbsrevyen. Det var hyggeligt at mødes med andre fra nabodivisionen. Det ville være fedt hvis det kunne gentages i en tilsvarende form, hvor man mødes med andre divisioner.

### National spejderdag

Vi skal overveje om vi ønsker at dette næste år.

### Oak City rally - OCR

Vi bør overveje en bedre form for overdækning og der bør bygges en ekstra vogn som skal bygges forud for næste OCR, evt. på en arbejdsdag. Herudover forventes alle vognene nok et større service eftersyn.

### Vanløse på den 2. ende

Det var en stor succes. Klanen vil også gerne være med at lave noget fedt. Vi vil næste år, gerne forsøge at kapitalisere noget mere til gruppen på dagen. Axel har været i dialog med KFUM og de grønne pigespejdere som gerne vil være med til at lave noget sammen. I 2026, er dagen den 13. juni.

### Sommerlejr

Det var godt med opdelte sommerlejr, men kun som et rul hvert 4. år.

### Nat i naturen

Vi endte med ikke at få planlagt noget til dette.

### Juletur

Der var en oplevelse af at turen var lidt improviseret. Der er behov for effektiv styring af tidsplanen af henvis til de mindste spejdere. Pakkeleg for mikroerne og familiespejderne, har vist sig ikke at være en god aktivitet som skaber unødigt stress og dårlig stemning. Det var også lidt udfordrende at juniorerne skulle sove ude.

Vi skal være endnu bedre til at passe på de ledere som bliver presset af manglende søvn. Særligt ledere for mikro- og miniledere. Vi skal tilsvarende være opmærksom på at der skal være nok ledere til de mindste ledere.

Samlet set, ønsker vi en mere dedikeret koordinering og ledelse af juleturen af et team/hold på mindst 3-4 stykker.

### Pulefest

Det ville have været hyggeligt hvis der var kommet flere ledere til festen. Var kom omkring 130 til 150 som deltog i festen. Vi skal overveje at gøre noget mere i forhold til varsling af vores naboer, særligt "Lilli".

### Salg af julelodder

Det var en stor succes, og en aktivitet hvor vi kunne se mange af vores spejder vokse med opgaven i at gøre en forskel for andre. Der var meget positiv feedback fra naboerne som havde besøg af minispejderne.

### Ledermøder

Enkelte ønsker lidt bedre styring og fokus på dagsordenen. Der var dog også stor glæde over den nuværende form, som også til tider kan være lidt mere fri og uden for meget styring.

Der var et ønske om at vi samler mere permanente informationer på vores hjemmeside, og samtidig kunne det være fedt hvis vores referater også fremgår af vores hjemmeside hvis det kan lade sig gøre.

### 3) SL2026

Hvem deltager, skal vi have nyt udstyr

Deltagerprisen til 2075,-deltager <https://4absalon.dk/sl2026>

**Leder pris ikke endeligt besluttet**

**Opgaver:**

- Ledelse og styring af lejren for 4. Absalon
  - o Sune og Axel er den, der er både behov for noget planlægning inden og under.
- Fællestillmelding for alle
  - o Mirjam og Martin står for tilmelding. Der skal gerne sendes noget ud allerede inden nytår, og så der skal laves opfølgende kommunikation i januar og februar. Vær opmærksom på 1. frist for billig pris 28. februar (dobbelttjek dog datoer!)
- Lejrpladsindretning
  - o Der var en drøftelse af hvordan vi ønsker at lave indretningen af lejren i forhold til mad. Der var et ønske om at vi laver mad sammen i hele gruppen. Indretningen af lejren skal således organiseres derefter. Der er således behov for en plan for hvem der laver mad hvilke dage.
  - o Axel og Joakim er på denne
- Madplanen
  - o Der skal laves en plan for hvem der laver mad hvilke dage. Anne og Tue vil gerne stå for dette.
- Indkøb af nyt udstyr
  - o Der et ønske om at vi laver gammelmandsild ved brug af vores olietønder. Anne, Tue, Axel og Joakim, skal sætte sig ned og drøfte hvad der er behov for at købe nyt af.
- Pakning af fællesgrej
- Grenledere skal tilmelde sig aktiviteter for sine spejdere

### 4) Ideer fra KRM

Spejderdagen - 10. Maj

Bedsteforældrespejd/ Frispejd – fx lørdage hvor ventelisten inviteres

Det ville være fedt med noget mere frispejd, hvor interesseret kunne deltage uden deltagelse.

Morer os hemmeligt

Mere ude?

Det blev fremhævet at der er behov for mere udebelysning på spejdergrunden.

Fagleder

Det kunne være fedt at få lavet en liste med fagledere, som de enkelte grenledere kunne tage kontakt til når der planlægges program. Der er allerede nogen fra voksenspejdergrenen som vil være oplagte fagledere. Det blev drøftet at navnet "fagleder", gerne må genovervejes.

Der var en drøftelse af hvordan konceptet bliver taget i anvendelse. Der var en bekymring om at det alene vil skulle fungere som en liste på hjemmesiden.

Den "hemmelige" liste – mapping af potentielle ledere, hjælpere

Tak-for-dig klemmer

Minilederne vil gerne sørge for at der laves 10 super lækre klemmer som kan rotere i gruppen. Der var en bekymring for at konceptet køre på tværs af grenene, særligt kunne det være lidt sårbart for de mindste spejdere. Konceptet kunne dog fungere godt på en lejr. Yderligere blev det fremhævet at det ville være bedst hvis konceptet blev lederstyret.

Spejdermetoden – <https://4absalon.dk/spejdermetoden>

Det var vigtigt at dette også er noget vi husker når vi mødes som ledere på f.eks. ledermøderne eller lederdøgnet.

Samværspolitik - <https://4absalon.dk/tryghed-i-gruppen>

Nadia – Vil gerne stå for at finde ud af hvordan vi får talt om samværspolitikken på lederdøgnet. F.eks. kunne Morten Hellesøe (se hans kontaktoplysninger på hjemmesiden) være en resurs som inddrages.

## 5) Aktiviteter 2026

Lederdøgn fredag 16/1 16.00 – 17/1 16.00 (Udviklingsplan for 4. absalon)

### Lederdøgn

Malthe er på planlægningen. Nadia står for samværspolitikken - den 16. januar

### Grupperådsmøde – GRM

Axel står for den formelle del af GRM. Anne står for aktivitetstorvet - Den 22. februar

### Arbejdsweekend

Eskil vil gerne facilitere arbejdsdagen - Den 25. april

### Superdivi – 1. til 3. maj

### National spejderdag 10. maj

Vi laver ikke noget fra 4. abs.

### Oak City rally – OCR – 31. maj

Martin og Mirjam er på til at arrangere OCR. En del af opgaven er også at få lavet et separat tidspunkt til at bygge biler.

### Vanløse på den 2. ende – 13. juni

Axel og Nadia står for planlægningen

SL Se punkt 3.

### Nat i naturen – 9. til 10. oktober

Mette T og Joakim står for Nat i naturen

### Juletur – 6. til 8. november

Sune, Anne og Nadia står for planlægning

### Korpsrådsmødet 13. til 15. november

### Pulefest – den 12. december

Klanen står for festen

### Lederjulefrokost – 5. december

### Salg af julelodder – Start i uge 44

### Ledermøder fra kl. 19 - 21

26. februar

14. april

4. juni

22. september

29. oktober

5. december (også julefrokost)

Der er et ønske om at vi i gruppen også laver et gå arrangement (muligheden for 100 km).

## 6) Spejder skaber handlekraft (DDS nye handleplan) – Vi tager handling, Vi gør noget nyt, Naturen kalder på os

## 7) Eventuelt

Det vil være godt hvis der kan hænges noget presenning op foran det midlertidige opbevaring nede i hytten. Det vil Klanen sørge for.

2027

Kandersteg

Planlægnings udvalg: Sune, Anne, Axel

## Aktiviteter 2026

### Årshjul 4. Absalon

|           | Fælles                     | Familiespejd | Mikro              | Mini               | Junior                      | Trop                                         | Senior | Ledere                                                                               | Styrelse/gruppe                                                                                          |
|-----------|----------------------------|--------------|--------------------|--------------------|-----------------------------|----------------------------------------------|--------|--------------------------------------------------------------------------------------|----------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Januar    |                            |              |                    |                    |                             |                                              |        | Lederdøgn                                                                            | Gruppestyrelsesmøde<br>(lave indkaldelse til<br>grupperådsmøde)<br><b>Vigtigt</b><br>Indkaldelse skal ud |
| Februar   | Grupperådsmøde<br>Tænkedag |              |                    |                    |                             |                                              |        | Ledermøde<br>Grupperådsmøde                                                          | Grupperådsmøde                                                                                           |
| Marts     | Arbejdsweekend             |              |                    |                    |                             | Superdivi<br>påskekursus                     |        |                                                                                      | Gruppestyrelsesmøde<br>(opstartsmøde)<br>(sætte datoer)                                                  |
| April     |                            | Pandaløb     | Pandaløb           | Pandaløb           |                             |                                              |        | Ledermøde<br>Divisionrådsmøde                                                        | Divisionrådsmøde                                                                                         |
| Maj       |                            |              |                    | Superdivi          | Superdivi                   | Superdivi                                    |        | Ved planlægning af<br>aktiviteter/ture –<br>bemærk, mange<br>konfirmationer i<br>maj | Gruppestyrelsesmøde                                                                                      |
| Juni      | Oak city rally             |              |                    |                    |                             |                                              |        |                                                                                      |                                                                                                          |
| Juli      | Sommerlejr                 |              |                    |                    |                             |                                              |        |                                                                                      |                                                                                                          |
| August    | Oprykning                  |              |                    |                    |                             |                                              |        |                                                                                      | Gruppestyrelsesmøde                                                                                      |
| September |                            |              | Mikro-<br>minitræf | Mikro-<br>minitræf | Juniortræf<br>3.<br>weekend |                                              |        | Ledermøde<br>begyndelse af<br>måneden                                                |                                                                                                          |
| Oktober   | Arbejdsweekend?            |              |                    |                    |                             | Plan<br>S-togsløb<br>Fenrisløb,<br>slut sept |        | Ledermøde<br>slutningen af<br>måneden                                                | Gruppestyrelsesmøde                                                                                      |
| November  | Juletur, Uge 45            |              |                    |                    |                             |                                              |        |                                                                                      | Korpsrådsmøde                                                                                            |
| December  |                            |              |                    |                    |                             |                                              |        | Ledermøde<br>Julefrokost<br>2. lørdag i dec                                          |                                                                                                          |

### Indkøb

Vi har købt 6 asivik patruljetelte, og 1 stjernetelt – er skal købes en ny stang der bøjedet til oprykningen.

Vi har brug for ekstra Cava telte og et nyt køkkentelt.

#### Forslag til patruljetelte

<https://www.presenco.dk/wp-content/uploads/2024/12/CAVA-Patruljetelte-og-Tilbehoer-2025.pdf>

#### Forslag til køkkentelte

<https://www.spejdersport.dk/tortuga-alabama-2-telt> (4,5 x 4,9 m)

<https://www.spejdersport.dk/tortuga-alabama-3-telt> (4,5 x 6 m - **Dette er nok bedste forslag**)

[https://www.presenco.dk/wp-content/uploads/2025/05/CAVA-Koekkentelt\\_2025.pdf](https://www.presenco.dk/wp-content/uploads/2025/05/CAVA-Koekkentelt_2025.pdf) (3 x 3 m)

Vi har fået tilskud fra Friluftsrådets til patruljetelte, der skal gøre det muligt at tage på overnatningsture i naturen. Tilskuddet er på 97.500 kr. ud af et samlet budget på 139.360 kr. Bevillingen forudsætter en medfinansiering på **minimum 30 procent**.

Herudover tilskuddet er på 50.000 kr. ud af et samlet budget på 54.734 kr. til patruljekasser og grej. Ikke noget krav om medfinansiering.